

## Embassy of India

### Bishkek

\*\*\*\*\*

October 9<sup>th</sup>, 2024

### Advertisement for Engagement of One (1) Yoga Teacher for the Embassy of India in Bishkek

The Embassy of India, Bishkek invites applications in the prescribed proforma from the Kyrgyz citizens/permanent residents/NRIs, with valid appropriate visa and work permit for hiring of one Yoga Teacher on contract basis.

1.	<b>Name of the Post</b>	:	<b>Yoga Teacher</b>
2.	<b>Period of contract</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>Initially for 01 (One) year</li><li>The contract can be extended further depending on outstanding performance/work and depending on the requirement.</li></ul>
3.	<b>Nature of duties</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>Yoga classes will be conducted five days a week by the selected Yoga Teacher.</li><li>In addition to regular teaching activity, Yoga Teacher is expected to contribute in outreach activities at other venues including performances, workshops, master classes, etc. as decided by the Embassy</li><li>Yoga Teacher would be expected to arrange performances on special occasions like International Day of Yoga</li><li>The selected Yoga Teacher will be required to work as per time table drawn by the Embassy and the schedule of classes should be worked out as per the convenience of the students.</li></ul>
4.	<b>Job Location</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>100 A, Mahatma Gandhi Street, Molodaya Gvardiya, Jibek Julu, Embassy of India, Bishkek</li></ul>
5.	<b>Essential Qualification and experience</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>Fluency in English &amp; Russian language</li><li>Candidate should have minimum of 3 years degree in Yoga from renowned institution with 3 years of experience</li></ul> <p style="text-align: center;">OR</p> <ul style="list-style-type: none"><li>2 years diploma/certificate or training in the field for a minimum period of 2 years from renowned institution/Guru with 4 years of experience</li><li>Adequate knowledge of history, philosophy and traditions of Indian Yoga and culture</li></ul>
6.	<b>Age Criteria</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>Between 25 to 50 years</li></ul>

7.	<b>Desirable criteria</b>	:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Experience in teaching of yoga</li> <li>• Sound knowledge in use of computers including recording/downloading audio/video, mixing and editing video from the YouTube/internet</li> <li>• Experience in giving performance/lecture demonstrations</li> <li>• Candidate must be able to take initiative and strive to help students to achieve their personal best with high expectation of attainment, progress and behaviour.</li> </ul>
8.	<b>Duties &amp; Responsibilities</b>		<ul style="list-style-type: none"> <li>• Adhere to the timetable established by the Mission, ensuring that classes are scheduled at times convenient for local students.</li> <li>• Conduct regular yoga classes as per the established schedule, while actively contributing in additional out-reach activities at other venues, including performances, workshops, master classes etc.</li> <li>• Fulfill any other duties as assigned by the Mission.</li> </ul>
9.	<b>Remuneration</b>	:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Remuneration/payment will be paid on honorarium basis @ US\$450 per month. Payment on account of honorarium will be paid only on the basis of actual attendance</li> <li>• Yoga Teacher will not be entitled for any other benefits/allowances/performance fees by Embassy of India</li> </ul>
10.	<b>How to apply</b>	:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• The applicants who fulfil the eligibility criteria may submit application indicating their interest in working for the Embassy of India as per proforma at Annexure I</li> <li>• Documents / certificates in support of educational qualifications, experience should be attached with the application.</li> <li>• Applications along with supporting documents can be emailed to: <a href="mailto:adm.bishkek@mea.gov.in">adm.bishkek@mea.gov.in</a></li> <li>• Alternatively, you may also send your applications offline addressed to Attache (Admin), 100 A, Mahatma Gandhi Street, Molodaya Gvardiya, Jibek Julu, Embassy of India, Bishkek”</li> </ul>

The last date for receiving applications is 21.10.2024 (1730 hrs). Applications received after the closing date or without the prescribed documents or otherwise found incomplete or not in the prescribed proformawill be rejected and no correspondence shall be entertained in this regard.

\*\*\*\*\*

**ANNEXURE-I**

**Application Proforma for Hiring of Yoga Teacher in The Embassy of India in Bishkek**

Past your  
passport size  
photo here

1. Name of the position:
2. Name (Attach a copy of passport) :
3. Nationality:
4. Father's Name/ Husband's Name:
5. Date of Birth:
6. Educational Qualifications:
7. Qualification and experience in Yoga (relevant certificate to be attached) :
8. Mobile No.:
9. Email ID:
10. Address for Communication:
11. Details of the previous employment in chronological order, if applicable. (Enclose a separate sheet, if space below is insufficient)

Department/ Institution/ Organisation	Post held	From	To	Emoluments	Nature of duties performed

12. Details of courses/ training programmes attended, if any:
13. Languages known:
14. Additional information, if any, which you would like to mention in support of your suitability for the post. Enclose a separate sheet, if need be.
15. Remarks, if any:

(Signature of Candidate)  
Date

## Посольство Индии в Бишкеке

\*\*\*\*\*

9 октября 2024 г.

### Объявление о найме одного (1) учителя для Посольства Индии в Бишкеке

Посольство Индии в Бишкеке приглашает к подаче заявлений по установленной форме от граждан / постоянных жителей Кыргызстана/ Индийцы-нерезиденты с действующей соответствующей визой и разрешением на работу для найма учителя йоги на контрактной основе.

1.	<b>Название этой должности</b>	:	<b>Учитель йоги</b>
2.	<b>Срок действия контракта</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>• изначально на 1 (один) год</li><li>• Контракт может быть продлен в дальнейшем в зависимости от выдающихся результатов/работы и в зависимости от требований.</li></ul>
3.	<b>Обязанности</b>	:	<ul style="list-style-type: none"><li>• Классы-йоги будут проводиться пять дней в неделю учителем йоги.</li><li>• В дополнение к обычной преподавательской деятельности, преподаватель йоги, как ожидается, будет участвовать в просветительских мероприятиях, включая выступления, семинары, мастер-классы и т.д., по решению Посольства</li><li>• Ожидается, что преподаватель йоги будет организовывать выступления по особым случаям, таким как Международный день йоги</li><li>• Выбранный преподаватель йоги должен будет работать в соответствии с расписанием, составленным Посольством, а расписание занятий должно быть составлено с учетом удобства студентов.</li></ul>
4.	<b>Расположение работы</b>	:	1. Махатма Ганди 100 А, улица Молодой Гвардии, Жибек Жолу, Посольство Индии, г. Бишкек
5.	<b>Необходимая квалификация и опыт</b>	:	1. Свободное владение английским и русским 2. Кандидат должен иметь как минимум 3-летнее образование в области йоги в известном учебном заведении с 3-летним опытом работы ИЛИ 3. 2-летний диплом/сертификат или стажировку в этой области как минимум 2 года в известном учебном заведении / Гуру с 4-летним опытом работы

		4. знание истории, философии и традиций Индийской йоги и культуры
6.	<b>Возрастные критерии</b>	1. От 25 до 50лет
7.	<b>Желательные критерии</b>	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Опыт преподавания йоги</li> <li>2. Хорошие знания в области использования компьютеров, включая запись/загрузку аудио/видео, сведение и редактирование видео с YouTube /Интернета</li> <li>3. Опыт проведения показательных выступлений /лекций</li> <li>4. Кандидат должен быть способен проявлять инициативу и стремиться помочь студентам достичь наилучших личных результатов, возлагая большие надежды на достижения, прогресс и поведение.</li> </ol>
8.	<b>Обязанности</b>	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Придерживаться расписания, установленного Миссией, и следить за тем, чтобы занятия проводились в удобное для местных учащихся время.</li> <li>2. Проводить регулярные занятия йогой в соответствии с установленным расписанием, активно участвуя в дополнительных мероприятиях по распространению информации в других местах, включая выступления, семинары, мастер-классы и т.д.</li> <li>3. Выполнять любые другие обязанности, возложенные Миссией.</li> </ol>

9.	<b>Заработная плата</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Вознаграждение будет выплачиваться на основе гонорара в размере 450 долларов США в месяц. Оплата за счет гонорара будет производиться только на основе фактического посещения занятий</li> <li>• Преподаватель йоги не будет иметь права на какие-либо другие льготы/надбавки/вознаграждение за работу от Посольства Индии</li> </ul>
10.	<b>Как подать заявку</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Кандидаты, соответствующие критериям отбора, могут подать заявление, в котором могут указать свою заинтересованность работы в посольстве Индии, согласно форме, указанной в Приложении I</li> <li>• К заявлению должны быть приложены документы / сертификаты, подтверждающие уровень образования и опыт работы.</li> <li>• Заявки вместе с сопроводительными документами можно отправлять по электронной почте по адресу: <a href="mailto:adm.bishkek@mea.gov.in">adm.bishkek@mea.gov.in</a></li> <li>• В качестве альтернативы, вы также можете отправить свои заявки в автономном режиме по адресу: ул. Махатмы Ганди, 100 А, Молодая Гвардия, Жибек Жолу, Посольство Индии, Бишкек ,Атгаше (Администратору).</li> </ul>

Последняя дата приема заявок - 21.10.2024 (17:30). Заявки, полученные после даты закрытия, или без предъявления необходимых документов, или иным образом признанные неполными или не соответствующими установленной форме, будут отклонены, и переписка по этому поводу не будет вестись.

\*\*\*\*\*

## ПРИЛОЖЕНИЕ-1

### Анкета для приема на работу преподавателя йоги в Посольстве Индии в Бишкеке

Прикрепите фото  
паспортного  
размера

16. Название должности:  
17. Имя (приложите копию паспорта) :  
18. Национальность:  
19. Имя отца/Мужа:  
20. Дата рождения:  
21. Уровень образования:  
22. Квалификация и опыт занятий йогой (прилагается соответствующий сертификат) :  
23. Номер мобильного телефона:  
24. Электронная почта:  
25. Адрес для связи:  
26. Сведения о предыдущем месте работы в хронологическом порядке, если применимо.  
(Приложите отдельный лист, если места внизу недостаточно)

Отдел/ Учреждение/ Организация	Занимаемая должность	Начало контракта	Завершение контракта	Зарботная плата	Выполняемые обязанности

27. Сведения о посещенных курсах/программах обучения, если таковые имеются:  
28. Знание языков:  
29. Дополнительная информация, если таковая имеется, которую вы хотели бы указать в подтверждение своей пригодности для этой должности. При необходимости приложите отдельный лист.  
30. Замечания, если таковые имеются:

(Подпись кандидата)  
Дата